

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

လိုက်နာကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်

အမှတ်၊ ၂ / ၂၀၁၈

နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၇ ရက်

(၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်)

လှူဒါန်းငွေ နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆-က ပါပြဋ္ဌာန်းချက် အလို့ငှာ ဝင်ငွေခွန် တွက်ချက်မှုတွင် နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသော ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ယင်းကိစ္စများနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ရန်ပုံငွေအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်း

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၁၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ဝင်ငွေခွန်တွက်ချက်မှု တွင် နုတ်ပယ်ခွင့် ခွင့်ပြုသည့် ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ယင်းကိစ္စ များနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ရန်ပုံငွေ လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့လိုက်နာ ကျင့်သုံးရမည်ကို ရှင်းလင်းစွာ သိရှိနိုင်စေရန်အတွက် ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်သည့် အကြောင်းအရာ

၂။ ဤ လိုက်နာကျင့်သုံးရန် ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ချက်သည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆-က အရ အခွန်ထမ်း၏ စုစုပေါင်းဝင်ငွေမှ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသော လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အသိအမှတ်ပြုသော ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေး အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ယင်းကိစ္စများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရန်ပုံငွေ ဟု ဆိုရာတွင် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက မည်သို့ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်ကြောင်း ရှင်းလင်းအသိပေးချက် ဖြစ်ပါသည်။

အကျိုးသက်ရောက်မည့်သူများ

၃။ ဤ လိုက်နာကျင့်သုံးရန် ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ချက်သည် ဝင်ငွေခွန်တွက်ချက်မှုတွင် စုစုပေါင်းဝင်ငွေမှ ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု သို့မဟုတ် ယင်းကိစ္စများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရန်ပုံငွေသို့ လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေကို စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့် တင်ပြတောင်းခံသည့် အခွန်ထမ်းအားလုံးအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်ပါသည်။

**သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်**

၄။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၆-က တွင် “ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ တွက်ချက်ပြီး စည်းကြပ်ရာတွင် နိုင်ငံတော် အဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်က ကမကထပြုသော သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ အသိအမှတ်ပြုသော ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ ဖြစ်စေ၊ ယင်းကိစ္စများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ရပ်သို့ ဖြစ်စေ လှူဒါန်း ထည့်ဝင်ငွေကိုလည်း နုတ်ပယ်ရမည်။ ယင်းသို့ လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေသည် အခွန်ထမ်း၏ စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၏ နှစ်ဆယ့်ငါးရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသော ငွေထက် မပိုစေရ။ ” ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ ထို့အပြင် ကုသိုလ်ရေး ဆိုင်ရာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းချက်အဖြစ် “ ကုသိုလ်ရေး ဆိုင်ရာတွင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဆင်းရဲ နွမ်းပါးသူများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ခံရသူများအား ကယ်ဆယ်စောင့်ရှောက်ရေး စသည့် အများ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးကမ်းခြင်းများ ပါဝင်သည်။ ” ဟု ရှင်းလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

**လိုက်နာကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်**

၅။ ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှု သတ်မှတ်ချက်များ။ ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု၏ လုပ်ဆောင်မှုများသည် အောက်တွင်ဖော်ပြထားချက်များအနက် တစ်ချက်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသည့် အများပြည်သူ အကျိုးအတွက် လုပ်ဆောင်မှု ဖြစ်ရမည်။ ထို့အပြင် အဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ဆောင်မှုများသည် အများပြည်သူ အကျိုးအတွက်လုပ်ဆောင်ခြင်းမှ သွေဖည်ခြင်းမရှိစေရ သို့မဟုတ် အများပြည်သူဆိုင်ရာမူဝါဒနှင့်ဆန့်ကျင်ခြင်း မရှိစေရ -

- (က) ဘာသာရေး၊
- (ခ) ပညာရေး၊
- (ဂ) ကျန်းမာရေး၊
- (ဃ) ဆင်းရဲ နွမ်းပါးသူများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ခံရသူများအား ကယ်ဆယ် စောင့်ရှောက်ရေး၊

၆။ ပညာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက် ဆိုသည်တွင် အများပြည်သူကို ဗဟိုပြုသည့် လုပ်ဆောင်မှုဖြစ်ရမည်။ အောက်ပါလုပ်ဆောင်မှုများသည် သီးခြားအစုတစ်စု (exclusive group) တွင်သာ အကျုံးဝင်ပြီး အများပြည်သူ အကျိုးတွင် အကျုံးမဝင်သော ပညာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုများ ဖြစ်ပါသည် -

- (က) သီးခြား တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ပညာရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- (ခ) သီးခြားကျွမ်းကျင် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် လုပ်ကိုင်နေသည့်သူများကို ကာကွယ်ရန်နှင့် အကျိုး ဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- (ဂ) မိမိဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများကို ပညာရေးဆိုင်ရာ ခံစားခွင့်များ ပေးခြင်း။



၇။ အများပြည်သူ ကျန်းမာရေး မြှင့်တင်ထိန်းသိမ်းခြင်းကို အထောက်အကူပြု လုပ်ဆောင်မှုသည် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ဆောင်မှုတွင် အကျိုးဝင်မည်ဖြစ်သည်။ မိမိဝန်ထမ်းများ၏ ကျန်းမာရေးအတွက်ကဲ့သို့ သီးခြားအစုတစ်စု (exclusive group) ၏ ကျန်းမာရေးအတွက် လုပ်ဆောင်မှုသည် အများပြည်သူအကျိုးတွင် အကျိုးဝင်မည် မဟုတ်ပါ။

၈။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် ခံရသူများအား ကယ်ဆယ် စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာတွင် အများပြည်သူကို ဗဟိုပြုသည့် လုပ်ဆောင်မှု ဖြစ်ရမည်။ အထူးသဖြင့် ဆင်းရဲသူများ၊ အိုမင်းရင့်ရော်သူများ၊ နာမကျန်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ သို့မဟုတ် အကူအညီမဲ့သူများ ကဲ့သို့ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများကို အလေးပေး ကယ်ဆယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း ဖြစ်ရမည်။

၉။ ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လှူဒါန်းခြင်းများ။ လှူဒါန်းမှုအများစုသည် သဘောသဘာဝအားဖြင့် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လှူဒါန်းမှုမြောက်ပြီး အများပြည်သူအကျိုးအတွက် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများသို့ လှူဒါန်းခြင်း သို့မဟုတ် လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေများကိုသာ ဝင်ငွေခွန်တွက်ချက်မှုတွင် နုတ်ပယ်ခွင့်ရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၀။ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းအားဖြင့် ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုများကို တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း ပြန်လည်ရယူခြင်း မရှိစေရ။ ထို့အပြင် အကျိုးအမြတ် သို့မဟုတ် အခွင့်အရေး တစ်စုံတစ်ရာမျှော်လင့်၍ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းမျိုး မဖြစ်ရ။ အသိအမှတ်ပြုသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများသို့ အကြွင်းမဲ့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းများ (unconditional donations) ကိုသာ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုပါသည်။

၁၁။ ယေဘုယျအားဖြင့် ဘုရားကျောင်း၊ စေတီ နှင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းကဲ့သို့ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းကို နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဘုန်းကြီးများသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ရန်ပုံငွေထူထောင်၍ ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုများကို ဆောင်ရွက်သည့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းများကို လည်းကောင်း နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုပါသည်။

၁၂။ ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ ပေးကမ်းလှူဒါန်းမှုတွင် ငွေသားဖြင့် မဟုတ်သော ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းကိုလည်း ခွင့်ပြုနိုင်ပါသည်။ သို့ရာတွင် အလှူရှင်အနေဖြင့် လှူဒါန်းသည့်ပစ္စည်း (asset) ၏ အရင်းအမြစ်၊ ကုန်ကျစရိတ် (သို့မဟုတ် အဆိုပါပစ္စည်းကို လှူဒါန်းသည့်အချိန်တွင် ရှိနေသည့် တန်ဖိုး) တို့ကို တင်ပြပေးရပါမည်။

၁၃။ နုတ်ပယ်ခွင့်မပြုသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လှူဒါန်းမှုများ။ အောက်ဖော်ပြပါ လှူဒါန်းထည့်ဝင်ခြင်းများကို စရိတ်အဖြစ် နုတ်ပယ်ခွင့်မပြုသော လှူဒါန်းမှုများအဖြစ် သတ်မှတ်ပါသည် -

- (က) ဘာသာရေးနှင့်မသက်ဆိုင်သည့် အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခုသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း သို့မဟုတ် အထက်ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းများ၊
- (ခ) ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု သို့မဟုတ် အကျိုးအမြတ် သို့မဟုတ် အခွင့်အရေး တစ်စုံတစ်ရာ ပြန်လည်ရရှိရန် မျှော်လင့်ချက်ဖြင့် ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း၊
- (ဂ) စာသင်ကျောင်းများ၊ စာကြည့်တိုက်များနှင့် ဆေးရုံများသို့ တိုက်ရိုက် ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း သို့မဟုတ် အများပြည်သူဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း သို့မဟုတ် အများပြည်သူဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများအတွက် ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း၊ (ဤ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းများသည် သဘောသဘာဝအားဖြင့် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာလှူဒါန်းမှု မြောက်သည့်အပြင် အများပြည်သူအကျိုးအတွက် ဖြစ်သည်မှာ သိသာထင်ရှားသော်လည်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း မဟုတ်ပါ။)
- (ဃ) ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုများကို ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်သည့် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း၊ (အဆိုပါ ကုမ္ပဏီများသည် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုများကို ဆောင်ရွက်သော်လည်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ မဟုတ်ပါ။)
- (င) အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် အစိုးရဝန်ကြီးဌာနများသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း၊
- (စ) တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ အရာရှိများ သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း၊
- (ဆ) ရိုးရာ ဓလေ့ပွဲများ သို့မဟုတ် အားကစားပွဲများသို့ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်း၊
- (ဇ) နိုင်ငံရပ်ခြားရှိ ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ လှူဒါန်းခြင်း။

၁၄။ ကန့်သတ်ချက်များ။ ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းအတွက် လှူဒါန်းသည့်ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းကသာ နုတ်ပယ်ခွင့်ကို တောင်းခံခွင့်ရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာက သို့မဟုတ် ဒါရိုက်တာ၏ အမည်ဖြင့် ပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းအတွက် ကုမ္ပဏီ၏ ဝင်ငွေခွန်တွက်ချက်ရာတွင် နုတ်ပယ်ခွင့် မရှိပါ။

၁၅။ (က) အခွန်စည်းကြပ်ရန်အလို့ငှာ အခွန်ထမ်း၏ဝင်ငွေကို တွက်ချက်ရာတွင် အသုံးစရိတ်အဖြစ် ဖော်ပြထားသော လှူဒါန်းငွေများကို အသုံးစရိတ်တွင် ထည့်သွင်းတွက်ချက်ခြင်း မပြုဘဲ အခွန်ထမ်း၏ အသားတင်အမြတ်ကို ဦးစွာတွက်ချက်ရမည်။ ထိုသို့ တွက်ချက်ရရှိသည့် အခွန်မကျသင့်မီ အသားတင်အမြတ်မှ နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်က ကမကထပြုသော သို့မဟုတ်



ဘာသာရေး သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသော ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခုသို့ လှူဒါန်းငွေကို နုတ်ပယ်ပေးရမည်။

( ခ ) သို့ရာတွင် ဝင်ငွေနှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ ပေးကမ်း လှူဒါန်းခြင်းအတွက် အများဆုံး နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည့် ပမာဏသည် အခွန်ထမ်း၏လုပ်ငန်းမှ အသားတင်အမြတ်၏ ၂၅% ထက် ပိုမိုခြင်း မရှိစေရ။ ထို့အပြင် ဝင်ငွေမရှိပါက လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းမှ အရှုံး ပေါ်ပေါက်ပါက လည်းကောင်း နုတ်ပယ် ခွင့် မရှိစေရ။

၁၆။ မှတ်တမ်းအထောက်အထားတင်ပြခြင်း။ ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာ ပေးကမ်း လှူဒါန်းခြင်းအတွက် အခွန်နုတ်ပယ်ခွင့်တောင်းခံရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်း၊ သတ်မှတ်ချက် များနှင့်ကိုက်ညီသည့် ကုသိုလ်ရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတို့က ပေးကမ်းလှူဒါန်းငွေကို လက်ခံရရှိကြောင်း ထုတ်ပေးသည့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ သို့မဟုတ် ပြေစာဖြတ်ပိုင်းကဲ့သို့သော မှတ်တမ်းအထောက်အထား တင်ပြရမည်။

၁၇။ လိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ပိုမိုရှင်းလင်းစွာသိရှိနိုင်ရန် အောက်ပါအတိုင်း ဥပမာ ဖြစ်စဉ် ဖြင့် ရှင်းလင်းဖော်ပြပါသည် -

(က) နမူနာ - ၁

(၁) ဖြစ်စဉ်။ ဦးကိုကိုသည် “A” ကုမ္ပဏီ၏ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာတစ်ဦး ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းသည် မိသားစု ဘုရားဖူးအဖြစ် ပုဂံဒေသသို့ သွားရောက်စဉ် မျက်စိရောဂါသည် ကျေးရွာပြည်သူ့အချို့အား တွေ့ရှိရာ သဒ္ဓါတရားထက်သန်သူပီပီ အဆိုပါ မျက်စိဝေဒနာရှင်များ မျက်လုံးခွဲစိတ်ကုသမှု ခံယူနိုင်ရန် ဦးကိုကို၏ မိသားစုများ ကောင်းမှုအဖြစ် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ လှူဒါန်းငွေကို “A” ကုမ္ပဏီ သည် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန် ကြေညာလွှာ တင်သွင်းရာတွင် ဝင်ငွေမှ နုတ်ပယ်ထားသည်။

(၂) လိုက်နာကျင့်သုံးရန် သတ်မှတ်ချက်။ လှူဒါန်းငွေသည် ကျေးရွာရှိ မျက်စိဝေဒနာရှင် ပြည်သူများ ကျန်းမာရေးအတွက် လှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်သော်လည်း မိသားစုအလှူအဖြစ် ထည့်ဝင်လှူဒါန်းမှုဖြစ်ခြင်း၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း သာ ဖြစ်ရာ သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကုသိုလ်ရေး အဖွဲ့အစည်းသို့ လှူဒါန်းမှု မဟုတ်ခြင်းတို့ကြောင့် နုတ်ပယ်ခွင့် ခွင့်မပြုပါ။

၁၈။ ဤလိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပြန်လိုက်သည်။



( မင်းထွဋ် )

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

စာအမှတ်၊ ၁ (၂)/ ၂၈-၁/ ပတခ/ ၂၀၁၈ (၁၁၂၂၅)  
ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်

**ဖြန့်ဝေခြင်း**

မြန်မာနိုင်ငံ စာရင်းကောင်စီ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန }  
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (အားလုံး)  
ဌာနခွဲညွှန်ကြားရေးမှူး (အားလုံး)  
ဌာနမှူး၊ အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး  
ဌာနမှူး၊ အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (၁၊ ၂)၊ (၃)  
တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး (အားလုံး)  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူး  
မြန်မာနိုင်ငံ လက်မှတ်ရ စာရင်းကိုင်များအသင်း  
ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာ  
ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံ ပေးပို့ပါသည်။

သက်ဆိုင်ရာ အခွန်ထမ်းများကို  
အသိပေး ရှင်းလင်းရန် ညွှန်ကြား  
ပေးပို့ပါသည်။

**မိတ္တူကို**

- ရုံးလက်ခံ
- မျှောစာတွဲ